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Høringssvar nr. 1 

Juelsminde Tennisklub 
 
Fra Juelsminde Tennisklub er returmeldingen, at det er fint betalingen for halleje bliver 
nedsat. Tennisklubben benytter en tennisbane i Hal 2 
i Juelsminde hallerne typisk fra oktober til maj i et antal timer. 
Prisen vil nu blive ca. 4 x 30,- kr. pr. time. Et beløb jeg ikke tror vil afholde vores med-
lemmer for at benytte banen i hal 2. 
Der var dog frafald af flere sidste år. Da prisen var noget højere. 
 
Mvh. 
Olav Tornøe 
Formand 
Juelsminde Tennisklub 
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Høringssvar nr. 2  

Ølsted Bordtennisklub 
 
Høringssvar vedrørende justering af reduktion af lokaletilskud: 
 
Hermed fremsendes høringssvar, i forbindelse med de besparelser der skal findes, som 
følge af reduktionen af lokaletilskud. 
Ølsted Bordtennisklub har deltaget på de informations- og dialogmøder der løbende har 
været indkaldt til, og støtter fuldt ud tanken om at det beløb der skal findes, ca 4,4 mill, 
skal findes mere bredt end der i første omgang var lagt op til. Et af tiltagene til at 
”ramme” flere foreninger, er at der skal være et gebyr for at bruge kommunale boldhal-
ler, hvilket Ølsted Bordtennisklub gør. 
 
Vi bidrager gerne, og synes som udgangspunkt at ideen er rigtig, men er ked af beløbets 
størrelse. Forslaget er på nuværende tidspunkt kr. 100 pr time man benytter hallen. 
Vi er en klub med ca 75 medlemmer, og på nuværende tidspunkt har vi Ølsted Hallen i 
14,5 timer hver uge. Det dækker behovet for træningstider for 
alle tre afdelinger, nemlig ungdom, senior og 60+, samt til holdkampe, hvor vi har 3-4 
turneringshold. 
 
Regnestykket viser følgende: 
En sæson er 31 uger a’ 14,5 timer 
Udgift til halleje bliver derved kr. 44.950 
Merudgift pr medlem kr. 600 
 
Vi har kigget på muligheder for reduktion af timer, hvilket vil betyde mindre træningstid 
for medlemmerne, og kommer derved frem til følgende nødvendige løsning: 
En sæson er 31 uger a’ 11,5 timer 
Udgift til halleje bliver derved kr. 35.650 
Merudgift pr medlem kr. 475 
 
Det er desværre rigtig store stigninger, og vil med stor sikkerhed være med til at holde 
medlemmer væk. Især for ungdomsspillerne oplever vi der er 
meget fokus på prisen for at spille. Et fald i medlemstallet vil kun betyde en yderligere 
stigning for de resterende medlemmer. 
 
Samtidig konstaterer vi at der ligger forslag om reduktion af medlemstilskud, hvilket 
også vil ramme medlemmerne, da andre faste udgifter ikke bliver mindre. Eneste løsning 
er yderligere kontingentstigninger, eller reduktion af de tiltag der gøres for medlem-
merne. 
 
Ølsted Bordtennisklub støtter op om at der skal findes en solidarisk løsning omkring de 
nødvendige besparelser, men håber der vil blive kigget på reduktion af beløbets stør-
relse, hvad angår leje af kommunale boldhaller. 
 
Med venlig hilsen 
Erik Hansen 
Ølsted Bordtennisklub 
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Høringssvar nr. 3 

Daugård Idrætsforening 
 
Hej Kommune 
Jeg har med bekymring set jeres oplæg til ændring af lokaletilskuddet. 
Hvorfor skal det være billigere at leje/låne en kommunal hal/lokale som at leje hos selve-
jende haller, prisen bør være den samme som egenbetalingen hos de selvejende haller, 
ellers er der skævvridning i konkurrencen og her kan i hente 84.000 kr. 
 
Nedsættelsen af kursustilskuddet bør ikke være mere end max 180.000 kr, eller det be-
løb i snit i udbetalte inden corona 
 
Hvorfor skal svømmehaller og øvrige foreninger tilgodeses med 480.000 kr, det må være 
alle der skal være med til at betale til fællesskabet. 
 
Medlemstilskuddet bør ikke nedsættes, da os med mange børn under 25 rammes hårdere 
end dem med primært voksne, og det må jo være vigtigst at børn og unge dyrker idræt i 
kommunen, og at alle indkomstgrupper kan være med. 
 
Med Venlig Hilsen 
Claus Rønsholt 
Formand 
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Høringssvar nr. 4 
Juelsminde Hallerne 
 
Til Kultur og Fritid & Udvalget for Fællesskab 
 
Fonden Juelsminde Hallerne vil gerne bakke op om forslaget til justeringen af udmønt-
ning af reduktionen på lokaletilskud. 
 
Med venlig hilsen 
Britta Roslyng 
Centerchef 
Juelsmindehallerne Aktivitetscenter 
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Høringssvar nr. 5 
Gudenåcente-
ret
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Høringssvar nr. 6 
Tørring Idrætsforening 
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Høringssvar nr. 7 
Styregruppen for foreninger 
 
Høringssvar til 
Udvalget for Fælleskab 
 
I forbindelse med den reduktion af lokaletilskud, som er indført i forbindelse med Budget 
2023-26, bifalder Styregruppen for foreningerne, at udvalget delvist har imødekommet 
gruppens ændringsforslag til fordeling af reduktionerne. 
Vi finder det dog stadig uforståeligt at et af kommunens mindste budgetter skal spare ca. 
23%, og vi frygter at det på sigt vil gå ud over både sundhed og trivsel blandt borgerne. 
Det bliver dyrere at dyrke sin idræt og det kan få, især lavindkomstfamilier til at fra-
vælge et medlemskab. 
Samtidig presser det foreningsledere til at finde pengene andre steder end alene hos 
medlemmerne, og det stemmer ikke med kommunens ærklærede politik om at Heden-
sted skal være Danmarks bedste kommune at være frivillig i. 
  
Vi stiller også spørgsmålet om hvilke konsekvenser foreningernes egenbetaling har haft 
for antallet af bookede/afbestilte haltimer. 
Hvor stor en besparelse har kommunen opnået ved at skulle betale for færre ti-
mer ? -og hvor lander denne besparelse? 
  
Vi håber Hedensted Kommune snarest vender tilbage til en tilskudsordning, der ligestiller 
kommunens egne foreninger med dem i vores nabokommuner. 
  
 
Styregruppen for foreninger 
  
Dennis Byskov Hansen, HK73 Rask Mølle 
Erling, Juelsminde Billard 
Tobias Holland, Østjydsk HK 
Michael Vagtholm Kristensen, Hedensted IF 
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Høringssvar nr. 8 
Løsning Bokseklub 
 
Til Kultur & Fritid/udvalget for fællesskab 
 
Vi må konstatere at det ikke, set ud fra vores synspunkt er nok. Vi vil stadig få en egen-
betaling i overkanten af hvad vi kan betale. Vores planer for de kommende 4 år op til vo-
res 50 års jubilæum falder ganske enkelt fra hinanden og vores udgifter bliver alt for 
høje i forhold til vores indtægter og deraf betydeligere mindre aktivitet for vores boksere 
og øvrige medlemmer. 
 
Vi er ikke lykkedes med at tegne sponsorater endnu og derfor er vores økonomi ikke 
bedre end vi kan overleve indtil nytår, bevares vi kan naturligvis være heldige i form af 
enkelte sponsorater i efteråret. Dog er udsigterne herfor ikke særligt gode. 
 
Og selv hvis det skulle ske er vi sat så langt tilbage rent økonomisk pga. huslejen vi 
skulle betale sidste sæson at vi ikke kan fortsætte den positive udvikling som vi har væ-
ret igennem det sidste år. 
 
De aktiviteter der ellers var planlagt for vores medlemmer er vi desværre nødsaget til af 
aflyse pga. den manglende økonomi. 
 
Vi vil selvfølgelig gøre hvad vi kan, men det begynder at ligne en lukning desværre !!!!   
 
Med sportslig hilsen 
 
Karsten René Christensen 
Løsning Bokseklub 
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Høringssvar nr. 9 
Hedensted Gymnastikforening 
 
 
Til fritidsudvalget 
 
Tak fordi I ville lytte til os foreninger - selvom alt relevant kom frem på første møde. 
 
Hedensted Gymnastikforening bakker op om ændringerne i forslagene, dog mener vi at Hedensted 
Kommune helt bør sløjfe Award og bruge pengene hvor det giver mest mening - ude i den daglige 
drift i foreningerne. 
 
Dejligt med gebyr på 100 kr. på de kommunale haller m.m. 
 
Vi imødeser en reduktion af vores halleje pr. 1.1.2024 
 
 
Venlig hilsen 
Anne Mette Heegaard 
Næstformand HGF 
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Høringssvar nr. 10 
Stenderup Sportsklub 
 
Kære Kultur og Fritid, Hedensted kommune 
 
Stenderup Sportsklub har gennemgået forslaget til justering af udmøntning af reduktion 
på lokaletilskud. Forslaget om et gebyr på 100 kr. pr. time for brug af kommunale bold-
haller og gymnastiksale vil få meget store konsekvenser for Stenderup Sportsklub, der 
anvender Multihallen på Stenderup Skole. Helt konkret vil det muligvis føre til bl.a. føl-
gende konsekvenser: 
 

 Antallet af timer, hvor Stenderup Sportsklub benytter Multihallen, vil blive reduce-
ret til i størrelsesordenen 7-10 timer pr. uge. 

 Det årlige kontingent for motionist-badminton vil blive forøget fra 300 kr. i sæso-
nen 2022/2023 til formentligt i størrelsesordenen 850 kr.  

 Det halvårlige kontingent for børnenes ”Sjov bold” vil blive forøget fra 100 kr. i 2. 
halvår af 2023 til formentligt ca. 300 kr. 

 
Disse voldsomme stigninger i kontingent vil højest sandsynligt føre til et større fald i an-
tallet af medlemmer. Dette vil muligvis føre til, at Stenderup Sportsklub vil være nødsa-
get til at reducere brugen af Multihallen yderligere evt. helt at holde op med at benytte 
Multihallen. Det er meget sandsynligt at visse aktiviteter fx ungdomsbadminton og nerf-
gun må lukkes. 
 
Stenderup er et lille lokalsamfund med frivillige, der prøver at gøre en stor indsats for at 
fremme lysten blandt børn og voksne til at benytte hallen til fysisk udfoldelse, glæde og 
motion. Vi er løftet af frivillige trænere, og kontingenter holder aktiviteterne kørende. En 
så stor timebetaling for multihallen kan medføre, at vi ikke har råd til at benytte hallen, 
som så bare kommer til at stå ubrugt hen. Det kan undre os, når kommunen ser en stor 
vigtighed i den sundhedsfremmende trivsel, for kommunens både små og store borgere. 
Forslaget synes at være i direkte modstrid med kommunens Sundhedspolitik 2021-2030. 
 
Set i det lys vil Stenderup Sportsklub på det kraftigste opfordre Hedensted Kommune til 
ikke at vedtage forslaget om et gebyr på 100 kr. pr. time for brug af kommunale boldhal-
ler og gymnastiksale. 
 
Med venlig hilsen 
Søren Underlien Jensen 
Kasserer, Stenderup Sportsklub 
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Høringssvar nr. 11 
Hedensted Centret 
 
 
Høringssvar til 
Udvalget for Fællesskab 
 
I budget 2023-26 ”Øvrige lokaletilskud til idrætshaller” har Hedensted Kommune reduce-
ret tilskuddet med 20%, hvilket vi som idrætscenter er uforstående overfor. 
Efter pres fra idrætsforeningerne har Udvalget ændret fordelingen af den del af den sam-
lede besparelse på 4.47 Mill., der vedrører foreningerne direkte, således at flere forenin-
ger bærer byrden, hvilket er fint. 
Men der er også forskel på hallernes økonomi og dennes sammensætning. 
 
Hedensted Centret er eksempelvis ikke opført for kommunale anlægskroner, men for 
kreditforeningslån, bundet op på en driftsaftale. 
Derfor rammer tilskudsreduktionen hårdt i haller med kreditforeningslån.  
For Hedensted Centrets vedkommende kommer vi til at mangle ca. 80.000,- p.a. men vi 
skal stadig betale vore lån. Samtidig forventes der færre bookede timer, og dermed ind-
tægter, fra foreningerne, grundet deres udgift til 25% egenbetaling af en haltime. 
Hvor ender denne del af den kommunale besparelse henne? Føres den tilbage til hal-
lerne, eller forsvinder den i et stort kommunalt hul? 
 
Hvis HC ikke kan betale sine forpligtelser falder gælden tilbage på kommunen, der står 
som garant for lånene gennem KommuneKredit, og hvad har man så opnået… 
 
Derfor finder vi de indførte besparelser uforståelige og uansvarlige, og vi ser frem til at 
ansvarlige politikere snarest reviderer budgetterne. 
 
Hedensted Centret 
Michael Vagtholm Kristensen 
Formand 


